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Tisztelt Elnök Asszony!

„A békési tűzoltók területvállalási kérelmével kapcsolatos ellentmondások" címmel a
Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon Önkormányzati
és Területfejlesztési Miniszter úrhoz .
A választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter úr!
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Országgyűlés Hivatala

Írásbeli kérdés

A békési tűzoltókkal együtt, nagy érdeklődéssel vettem kézbe a Miniszter úr legutóbbi, a

békési tűzoltók területvállalási igényével kapcsolatos kérdésemre adott válaszát . Sajnálattal

tapasztaltam, hogy abból szinte kivétel nélkül a békésiek ügyét nem támogató megyei és az

azt minden vizsgálat és meggyőződés nélkül magáévá tevő országos tűzoltó vezetés

álláspontja tükröződik, míg a békési tűzoltók ügyét támogató, az előző kérdéseimben már

megemlített komoly szakmai szervezetek véleménye sajnos nem látszik érvényesülni .

A Miniszter úr által említett hiányosságok pótlása időközben vagy megtörtént, vagy

folyamatban van, ezek közül egy sem fog fennállni mire Békés Város Önkéntes Köztestületi

Tűzoltósága önálló működési területhez jut . Az Ön által írtak pótlására az elmúlt hetekben

több százezer forintot költöttek a békési tűzoltók annak ellenére, hogy a belépő köztestületek

ezirányú felszerelésére és a hiányosságok kiküszöbölésére -elvileg- 20 millió forint országos
keret is rendelkezésre áll . Fontosnak tartom megjegyezni, hogy a békési tűzoltóknál legutóbb
tavaly történt ellenőrzés. Megdöbbentő , hogy egy beadott területvállalási kérelem

elbírálásakor nem győződik meg senki az aktuális, valós állapotokról . A tavalyi vizsgálati

jegyzőkönyvben egyébként az szerepel, hogy meg kell alakítani Békésen a köztestületet ami
azóta jogilag már meg is történt . A témában való tájékozódás után nyilvánvalóvá vált

számomra, hogy a békési tűzoltókon számon kért nem egy feltétel hiányával, a békési



r

feltételeket jóval alulmúló körülmények között jó néhány tűzoltóság működik a környéken és

az országban is .

Miniszter úr válaszában arra is utal, hogy a békésiek területvállalási kérelme nem volt

szabályos illetve jogszerü, ám konkrétumot nem említ. Az érintettekkel való ezirányú

egyeztetés nyomán csak arra tudok következtetni, hogy a kérelem mellől az MTSZ

állásfoglalását hiányolják . Békés Város Önkéntes Köztestületi Tűzoltósága még május 14-én

megkérte a szükséges iratot az MTSZ-től, ám erre választ-teljesen szabálytalan módon- nem

kapott. Majd kétszeri ismételt kérés után érkezett egy személyes hangvételű e-mail, ami

hivatalosnak a legnagyobb jóindulattal sem nevezhető .

A békési tűzoltók mindegyike rendelkezik minimum 40 órás tanfolyami végzettséggel, ám

többüknek ennél jóval magasabb szakirányú végzettsége van. A parancsnok végzettségének

problémájára is több megoldás van: rendelkezésre áll a szükséges végzettséggel bíró

szakember, aki szívesen betölti ezt a posztot, amennyiben ez szükségessé válik . A másik

megoldást számos más település esetében alkalmazták már, számomra érthetetlen, hogy

Békés miért nem kapja meg ezt a lehetőséget : a jelenlegi,több éves szakmai tapasztalattal

bíró, több szinten elismert parancsnok beiskolázását .

Ismételten fontosnak tartom leírni, hogy a Békéscsabáról történő 15-20 perces beavatkozási

idő szembeszáll a fizika törvényeivel, ugyanis ezt nem lehet teljesíteni egy 100-105 km/h

végsebességű fecskendővel. Figyelembe véve a közlekedés rendjét és a többi esetlegesen

felmerülő problémát még békés város egyes részeit sem érhetik el ennyi idő alatt, nemhogy

Tarhost vagy Bélmegyert . Többször előfordult már, hogy a Békéscsabai tűzoltók egyéb napi

tevékenységüket végezték (sport foglalkozás, gyakorlat stb . . .) vagy éppen az ellenkező

irányban történt tűzesetet számolták fel ezen események miatt vonulási idejük akár

többszörösére is növekedet vagy csak a következő egység Gyula tűzoltósága tud jönni

Békésre, természetesen ha épp nem más káreseménynél van .

Tisztelettel kérem ezúton Miniszter Urat, hogy győződjön meg személyesen az általam

leírtakról és dr . Gáti Zoltán úrral kíséreljenek meg átjutni Békéscsabáról Bélmegyerre egy

fecskendővel, átlagos forgalmi viszonyok között, a kívánatos beavatkozási időn belül .



Tisztelt Miniszter úr!

Válaszában több helyen is az átlagos lefedettséget említi, mint viszonyítási alapot .

- Ön szerint helyes-e, ha az átlagos válik elérendő céllá a különféle fejlesztések, így

tűzoltóság fejlesztése terén is?

- Hogyan ítélhető meg reálisan a békési tűzoltók kérelme, ha ebben az évben nem is történt itt

ellenőrzés?

- Milyen célokat szolgál a belépő köztestületek hiányosságainak pótlására elkülönített 20

millió ft ?

- A Miniszter úr által említett hiányosságok kíküszöbölése megtörténhet-e ezen keret terhére?

- Hogyan történhet meg, hogy a békésí feltételeket jóval alulmúló körülményekkel is

működnek működési területtel bíró tűzoltóságok?

- Hogyan lehet az, hogy a Békés Megyei Tűzoltó szövetség (érdekvédő, érdekképviselő) és a

Békés Megyei Katasztrófa Védelmi Igazgatóság (felügyeleti szerv) vezetője egyazon személy,

és mégis két külön véleményt adhat ugyanabban az ügyben?

- Miért nem kapott hivatalos választ -többszöri kérés ellenére sem- Békés Város Önkéntes

Köztestületi Tűzoltósága az MTSZ-től, amikor a kérelméhez szükséges iratot kérte?

- Miért nem volt jogszerű a békési tűzoltók területvállalási kérelme?

Budapest, 2007 . augusztus 21 .

Erdős Norbert
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